東海大學優秀新生入學獎勵辦法

102年1月22日第2次行政會議通過 104年5月13日第7次行政會議修正通過 105年6月15日第11次行政會議修正通過 105年11月16日第17次行政會議修正通過 106年11月29日第17次行政會議修正通過 107年1月10日第1次行政會議修正通過 107年12月19日第14次行政會議修正通過 111年1月12日第1次行政會議修正通過

112年6月7日第112-05次行政會議修正通過(修正條文第五條適用113學年度以後入學之碩班新生) 113年6月12日第113-05次行政會議修正通過 113年11月6日第113-07次行政會議修正通過

- 第一條 為鼓勵及增進成績優異學生就讀本校,特訂定東海大學優秀新生入學獎勵辦法 (以下簡稱本辦法)。
- 第二條 本辦法獎勵對象包括:
 - 一、學士班繁星推薦、申請入學及分發入學之新生。
 - 二、碩士班各管道入學之一般生。
 - 三、博士班各管道入學之新生。
- 第三條 學士班繁星推薦、申請入學或分發入學並註冊入學之新生,其成績達下列標準者,獎助第一學年獎學金10萬元。同時符合第四條之標準者,限領取一項,以核發較高金額獎學金為原則。
 - 一、繁星推薦:學科能力測驗成績任四科達頂標者。
 - 二、申請入學:學科能力測驗成績任四科達頂標者。
 - 三、分發入學:學科能力測驗或分科測驗成績任四科達頂標者。
- 第四條 學士班繁星推薦、申請入學或分發入學並註冊入學之新生,其成績達下列標準者,獎助第一學年獎學金6萬元。
 - 一、繁星推薦:高中在校學業成績全校排名前百分之二十,且學科能力測驗達分發系組簡章所訂之檢定科目頂標者。
 - 二、申請入學:分發系組甄選總成績名次為各系組招生名額之前百分之十者(小數點第一位四捨五入),不遞補。人數超出時,按簡章所訂「同級分超額篩選方式」比序。不含APCS組、青年儲蓄帳戶組及外加名額。
 - 三、分發入學:分科測驗成績累計百分比達分發系組前百分之二十,各系組流 用前核定招生名額30人(含)以下獎勵一名、31至60人獎勵二名、61至90人獎 勵三名、91至120人獎勵四名。成績相同,但人數超出時,按簡章所訂之 「同分參酌順序」比序。
- 第五條 本校碩士班招生入學依當年度開學日各系所(學位學程)報到總人數(甄試入學、考試入學合計)為核發基準,獎助第一學年獎學金:報到總人數僅1名者不予獎勵,2至5人核發5萬元,5人以上每增加1人加發1萬元,最高核發30萬元。

其獎勵金額及人數由各系所(學位學程)訂定。獎勵對象得含當學年度碩士班 先修課程者。

- 第六條 依東海大學碩士班先修課程實施要點,核准先修碩士班課程之本校學士班學生,經本校碩士班各入學管道錄取並註冊入學之一般生(含境外學生),獎助第一學年獎學金5萬元。
- 第七條 本校博士班各入學管道錄取並註冊入學之新生(含境外學生),獎助其第一、 二學年獎學金共10萬元。 前項之境外學生,若已獲得校外獎學金或本校外國學生獎助學金者,不得同時 領取本獎學金。
- 第八條 符合獎勵資格之新生註冊後,由教務處提報名單至學務處,經獎助學金委員會 審核通過,分上、下學期於期中考後核發獎學金;受獎學生,如有偽造或不實情 事,撤銷其得獎資格,並追回受領之獎助。
- 第九條 符合獎勵資格之新生,如有辦理保留入學資格、休學(含因教育實習休學)或退學之情形者,自動喪失獎勵資格;已獲獎學生則追回其獎學金。

因不可抗力或特殊事由者,經獎助學金委員會審查確認後,不受前項限制。

第十條 本辦法經行政會議通過後實施。

THU Regulations for Incentive Scholarships to Outstanding New Students

Approved by the 2nd Administrative Affairs Meeting on January 22, 2013
Amended and approved by the 7th Administrative Affairs Meeting on May 13, 2015
Amended and approved by the 11th Administrative Affairs Meeting on June 15, 2016
Amended and approved by the 17th Administrative Affairs Meeting on November 16, 2016
Amended and approved by the 17th Administrative Affairs Meeting on November 29, 2017
Amended and approved by the 1st Administrative Affairs Meeting on January 10, 2018
Amended and approved by the 1st Administrative Affairs Meeting on December 19, 2018
Amended and approved by the 1st Administrative Affairs Meeting on January 12, 2022
Amended and approved by the 5th (of 2023) Administrative Affairs Meeting on June 7, 2023
(the amended Article 5 is applicable to new master's students enrolled after the 2024 academic year)
Amended and approved by the 5th (of 2024) Administrative Affairs Meeting on June 12, 2024
Amended and approved by the 7th (of 2024) Administrative Affairs Meeting on November 6, 2024

- Article 1 THU Regulations for Incentive Scholarships to Outstanding New Students (hereinafter referred to as Regulations) are hereby established to encourage outstanding students to enroll at THU.
- Article 2 The Regulations herein aims to incentivize the following students:
 - I. New undergraduate students admitted through the "Star Plan," individual application, or placement.
 - II. General graduate students admitted through various channels.
 - III. General doctoral students admitted through various channels.
- Article 3 New undergraduate students who register and enroll through the "Star Plan," individual application, or placement and meet the following academic criteria shall receive a scholarship of NT\$100,000 for their first academic year. New undergraduate students that also meet the criteria listed in Article 4 will be limited to the higher of the two scholarships.
 - I. Star Plan: Top scores in any four subjects of the General Scholastic Ability Test (GSAT).
 - II. Individual Application: Top scores in any four subjects of the General Scholastic Ability Test (GSAT).
 - III. Placement: Top scores in any four subjects of the General Scholastic Ability Test (GSAT) or Advanced Subjects Test (AST).
- Article 4 New undergraduate students who register and enroll through the "Star Plan," individual application, or placement and meet the following academic criteria shall receive a scholarship of NT\$60,000 for their first academic year.
 - I. Star Plan: Rank in the top 20% of their high school class and achieve top scores in the required GSAT subjects as specified in the department's admission brochure.
 - II. Individual Application: Rank in the top 10% of all applicants for the department based on the overall selection score (rounded to the nearest whole number). The quota does not need to be filled. If the number of eligible students exceeds the quota, priority will be determined based on the tie-breaking rules stated in the admission brochure. Students in the APCS track, Youth Savings Account track, or additional quota category are excluded.
 - III. Placement: Have a cumulative score percentile in the top 20% for the department. The number of recipients per department is based on the original approved quota before reallocation: one recipient for departments with 30 or fewer students, two for 31–60 students, three for 61–90 students, and four for 91–120 students. If scores are tied and the number of candidates exceeds the quota, the order of priority shall be

determined based on the tie-breaking rules specified in the admission brochure.

Article 5 For master's programs, the number of students eligible for scholarships is determined based on the total number of registered students (including those admitted through recommendation and examination) as of the start date of the academic year: No scholarships for one registered student, NT\$50,000 for 2-5 registered students, and NT\$10,000 per additional student added for each 5 registered students until NT\$300,000.

THE scholarship amount and the number of recipients shall be determined by each department (or degree program). Recipients may include students enrolled in premaster's courses for the academic year.

- Article 6 In accordance with the THU Guidelines for Pre-Master's Courses, regular (and international) undergraduate students of THU who have been approved to take pre-master's courses and are subsequently admitted and enrolled in a master's program at THU shall receive a scholarship of NT\$50,000 for their first academic year.
- Article 7 New doctoral students (including international students) admitted and enrolled through any channel shall receive a total scholarship of NT\$100,000, awarded across their first and second academic years.

International students who have already received non-THU scholarships or THU scholarships for foreign students are not eligible for this scholarship.

- Article 8 After registration, the list of eligible new students shall be submitted by the Office of Academic Affairs to the Office of Student Affairs. Upon review and approval by the Scholarship Committee, the scholarship shall be disbursed after midterm exams in the fall and spring semesters. If any awardee is found to have provided false or forged information, the scholarship shall be revoked and the disbursed funds recovered.
- Article 9 New students who defer enrollment, take a leave of absence (including for educational internships), or withdraw from the university shall forfeit their scholarship eligibility. For students who have already received the scholarship, the funds must be returned.

In cases of force majeure or special circumstances confirmed by the Scholarship Committee, these restrictions may not apply.

Article 10 The Regulations herein shall be promulgated upon approval by the Administrative Affairs Meeting.